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P r o t o k ó ł   Nr XVI/2008 
z sesji Rady Gminy w BliŜynie, która odbyła się w dniu 26 czerwca 2008r.  
w świetlicy OSP w BliŜynie. 

 
Na ogólny stan 15 radnych na sesji byli obecni wszyscy radni. 
Ponadto w obradach sesji uczestniczyli: 
1. Pan Artur Berus – Zarząd Powiatu SkarŜyskiego 
2. Pan Zenon Nowakowski – Kierownik ARiMR w SkarŜysku-Kam. i radny 

powiatowy 
3. Pan Józef Nowak – Dyrektor Zespołu Szkół w BliŜynie 
4. Pan Sylwester Koziński – Dyrektor Szkoły Podstawowej w Mroczkowie 
5. Pan Henryk śak – Dyrektor Szkoły Podstawowej w Sorbinie 
6. Pani Zofia Nowak – Kierownik Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej  

w BliŜynie 
7. Pani Anna Jaros-Urbaniak – Kierownik Samodzielnego Publicznego Zakładu 

Opieki Zdrowotnej w BliŜynie 
8. Pani Katarzyna Skarus – Dyrektor Gminnego Ośrodka Kultury w BliŜynie 
9. Pani ElŜbieta Dzierzęcka-śak –Prezes ZG ZNP w BliŜynie 
10. Pani Jolanta Sochacka – przedstawiciel NSZZ „Solidarność” Pracowników 

Oświaty i Wychowania w SkarŜysku-Kam. 
11. Pan Michał Wojciechowski wraz z tatą Włodzimierzem – Wicemistrz Polski  

w strzelectwie sportowym 
12. Pan Piotr Stańczak – Tygodnik SkarŜyski 
13. Sołtysi zgodnie z listą obecności 
14. Mieszkańcy gminy 
 
Zatwierdzony porządek obrad sesji: 
1. Otwarcie, stwierdzenie kworum, przyjęcie porządku obrad sesji. 
2. Przyjęcie protokołu z obrad XV sesji Rady. 
3. Informacja Pełniącego Funkcję Wójta o pracy między sesjami oraz 

informacja o realizacji uchwał podjętych na ostatniej sesji. 
4. Wystąpienia zaproszonych gości. 
5. Interpelacje i zapytania radnych oraz udzielenie odpowiedzi. 
6. Informacja o działalności szkół za miniony rok szkolny 2007/2008: 

a/ wystąpienia Dyrektorów szkół, 
b/ stanowisko Komisji Oświaty, Kultury, Spraw Społecznych i Socjalnych, 
c/ dyskusja, 
d/ przyjęcie informacji. 

7. Informacja o działalności Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w BliŜynie 
za 2007 rok: 
a/ wystąpienie Kierownika GOPS, 
b/ stanowisko Komisji Oświaty, Kultury, Spraw Społecznych i Socjalnych, 
c/ dyskusja, 
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d/ przyjęcie informacji. 
8. Informacja o stanie przygotowania gminy do korzystania z funduszy 
     pomocowych Unii Europejskiej. 
9. Rozpatrzenie projektów uchwał w sprawach: 

a/ przyjęcia raportu z realizacji I części Programu Ochrony Środowiska dla 
   Gminy BliŜyn za lata 2004-2006 „Ochrona środowiska przyrodniczego”, 
b/ zatwierdzenia sprawozdania finansowego za rok 2007 Samodzielnego 
    Publicznego Zakładu Opieki Zdrowotnej w BliŜynie, 
c/zatwierdzenia sprawozdania finansowego za rok 2007 Gminnego Ośrodka 
   Kultury w BliŜynie, 
d/ wprowadzenia zmian w budŜecie gminy na rok 2008, 
e/ udzielenia urlopu bezpłatnego Panu Mariuszowi Walachnia zatrudnionemu 
    na stanowisku Sekretarza Gminy, pełniącemu obecnie funkcję Wójta, 
f/ upowaŜnienia Przewodniczącego Rady Gminy do dokonywania czynności 
    w sprawach z zakresu prawa pracy wobec pełniącego funkcję Wójta 
    Gminy BliŜyn Pana Mariusza Walachnia, 
g/ wprowadzenia zmian do Regulaminu określającego wysokość dodatków  
    i innych składników wynagrodzenia oraz szczegółowe warunki ich 
    przyznawania dla nauczycieli zatrudnionych w szkołach prowadzonych 
    przez Gminę BliŜyn w roku 2008, 
h/ uchwalenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego terenu 
    sołectwa Bugaj, na obszarze gminy BliŜyn, 
i/ zmiany Uchwały Nr XV/91/2008 Rady Gminy w BliŜynie z dnia  

          29 kwietnia 2008r. w sprawie uchwalenia miejscowego planu 
          zagospodarowania przestrzennego terenu sołectwa Brzeście, na obszarze 
         gminy BliŜyn, 

j/ przystąpienia do sporządzenia zmiany miejscowego planu 
     zagospodarowania przestrzennego „BliŜyn 1” na obszarze gminy BliŜyn. 

10. Informacje, komunikaty i oświadczenia. 
11. Zamknięcie obrad sesji. 
 
Przebieg obrad sesji: 
Ad. 1 
Szesnastą z kolei sesję Rady Gminy w BliŜynie otworzyła i poprowadziła Pani 
Anna LeŜańska – Przewodnicząca Rady. Po przywitaniu wszystkich 
przybyłych gości  i stwierdzeniu kworum odczytała projekt porządku obrad.  
Z przyczyn usprawiedliwionych w punktach 1-5 nie uczestniczył radny Ryszard 
Olejarz natomiast w punkcie 1 radny Sylwester Janus. 
Przewodnicząca Rady poinformowała dalej, Ŝe na podstawie art.20 ust.5 
ustawy o samorządzie gminnym Pan Mariusz Walachnia Pełniący Funkcję 
Wójta Gminy wystąpił z wnioskami o wprowadzenie do porządku obrad 
dzisiejszej sesji projektów uchwał w sprawach: 
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1. wprowadzenia zmian do Regulaminu określającego wysokość dodatków  
i innych składników wynagrodzenia oraz szczegółowe warunki ich 
przyznawania dla nauczycieli zatrudnionych w szkołach prowadzonych przez 
Gminę BliŜyn w roku 2008, 

2. uchwalenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego terenu 
sołectwa Bugaj, na obszarze gminy BliŜyn, 

3. zmiany Uchwały Nr XV/91/2008 Rady Gminy w BliŜynie z dnia 29 kwietnia 
2008r. w sprawie uchwalenia miejscowego planu zagospodarowania 
przestrzennego terenu sołectwa Brzeście, na obszarze gminy BliŜyn, 

4. przystąpienia do sporządzenia zmiany miejscowego planu zagospodarowania 
przestrzennego „BliŜyn 1” na obszarze gminy BliŜyn. 

Przewodnicząca Rady zaproponowała aby wniesione projekty uchwał 
rozpatrzyć w punkcie 9 jako podpunkty od g/ do j/. 
Innych uwag ani wniosków nie zgłoszono do porządku obrad. 
Następnie Przewodnicząca Rady przystąpiła do głosowania wniosków 
zgłoszonych do projektu porządku obrad sesji przez Pełniącego Funkcję Wójta 
Gminy BliŜyn: 
1. Za wprowadzeniem w punkcie 9 w podpunkcie g/ projektu uchwały  
w sprawie wprowadzenia zmian do Regulaminu określającego wysokość 
dodatków i innych składników wynagrodzenia oraz szczegółowe warunki ich 
przyznawania dla nauczycieli zatrudnionych w szkołach prowadzonych przez 
Gminę BliŜyn w roku 2008 opowiedzieli się wszyscy radni /13 głosów za/. 
2. Za wprowadzeniem w punkcie 9 w podpunkcie h/ projektu uchwały  
w sprawie uchwalenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego 
terenu sołectwa Bugaj, na obszarze gminy BliŜyn radni opowiedzieli się 
jednogłośnie /13 głosów za/. 
3. Za wprowadzeniem w punkcie 9 w podpunkcie i/ projektu uchwały  
w sprawie zmiany Uchwały Nr XV/91/2008 Rady Gminy w BliŜynie z dnia  
29 kwietnia 2008r. w sprawie uchwalenia miejscowego planu zagospodarowania 
przestrzennego terenu sołectwa Brzeście, na obszarze gminy BliŜyn 
opowiedzieli się wszyscy radni /13 głosów za/, 
4. Za wprowadzeniem w punkcie 9 w podpunkcie j/ projektu uchwały w sprawie 
przystąpienia do sporządzenia zmiany miejscowego planu zagospodarowania 
przestrzennego „BliŜyn 1” na obszarze gminy BliŜyn radni równieŜ 
opowiedzieli się jednogłośnie /13 głosów za/. 
Takim samym wynikiem głosowania /13 głosów za/ radni  przyjęli porządek 
obrad sesji wraz z przyjętymi powyŜej wnioskami. 
Ad. 2 
Wobec nie zgłoszenia uwag do protokołu z obrad XV sesji Rady, która odbyła 
się w dniu 29 kwietnia 2008r. radni jednogłośnie /14 głosów za/ go przyjęli. 
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Ad. 3 
Informację o realizacji uchwał Rady podjętych na ostatniej sesji jak równieŜ 
informację o swojej pracy między sesjami przedstawił Pan Mariusz Walachnia 
– Pełniący Funkcję Wójta Gminy BliŜyn /informacje w załączeniu/. 
Ad. 4 
Pani Anna LeŜańska – Przewodnicząca Rady i Pan Mariusz Walachnia – 
Pełniący Funkcję Wójta Gminy BliŜyn złoŜyli gratulacje i podziękowania Panu 
Michałowi Wojciechowskiemu – mieszkańcowi Brześcia za zdobycie tytułu 
Wicemistrza Polski w strzelectwie sportowym. Wręczono mu dyplom uznania 
oraz nagrodę w postaci nabojów. 
Do gratulacji dołączyła się równieŜ radna Aleksandra Milanowska Ŝycząc 
dalszych sukcesów. 
Pan Zenon Nowakowski zwrócił się do sołtysów, członków Komisji Rolnictwa 
Rady Gminy z zaproszeniem do udziału w posiedzeniu Świętokrzyskiej Izby 
Rolniczej, które odbędzie się w dniu jutrzejszym o godz.1000 w Gminnym 
Ośrodku Kultury w BliŜynie. Tematy które będą omawiane to scalanie gruntów  
i szkody rolnicze. 
Pan Artur Berus – członek Zarządu Powiatu SkarŜyskiego informując, Ŝe 
zostało zawarte porozumienie na budowę drogi w Nowkach na kwotę 218 tys. 
zł. Przetarg wygrała firma BUDROMOST za kwotę 143 tys. zł. Oszczędności 
powstałe na tym zadaniu Powiat proponuje przeznaczyć na wykonanie projektu 
budowlanego na drogę BliŜyn-Sorbin-OdrowąŜek. Powiat zamierza tą drogę 
zgłosić do RPO w miesiącu grudniu b.r. i w tej kadencji ją wykonać. 
Pani ElŜbieta Karpińska zwróciła się do przedstawiciela Powiatu  
z interwencją o  wykonanie przepustu pod drogą powiatową w lesie między 
Wojtyniowem a Wołowem. W tej sprawie Wójt Tomasz Rokita przesłał pismo 
do Starosty z prośbą o wykonanie przepustu jednakŜe nie zostały do tej pory 
podjęte Ŝadne działania. Konieczna jest równieŜ wymiana desek na moście  
w Wojtyniowie oraz remont drogi powiatowej Wołów – Stary Gostków, gdzie 
nie ma dojazdu do zamieszkałych tam mieszkańców. 
Pan Artur Berus wyjaśnił, Ŝe Powiat od chwili powstania w 1999r. wykonuje 
zadania w oparciu o porozumienia z gminami. Zadania są sklasyfikowane od 
waŜnych do mniej waŜnych. Powiat zamierza równieŜ zmienić klasyfikację dróg 
powiatowych na gminne. Obiecał zainteresować się sprawą wykonania dojazdu 
do Starego Gostkowa natomiast odnośnie wykonania przepustu prosił o złoŜenie 
interpelacji do Dyrektora Zarządu Dróg Powiatowych. 
Pani Halina Fidor prosiła radnych powiatowych, przedstawiciela Powiatu  
o dołoŜenie wszelkich starań aby wykonać przebudowę drogi BliŜyn-Sorbin-
OdrowąŜek wraz z mostem, który jest w fatalnym stanie i zagraŜa 
bezpieczeństwu przejeŜdŜających przez niego pojazdów. Jak na razie wszystko 
skupia się tylko na obietnicach i ciągle terminy realizacji tych zadań są 
przesuwane. Ponadto radna interweniowała o wyrównanie drogi Zbrojów-
Jastrzębia-Wojtyniów by mieszkańcy mogli dojechać do swoich posesji,  
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o wyczyszczenie rowów od rzeki Kobylanki w górę, o wykoszenie poboczy przy 
drodze Nowki-Świerczów oraz o wykonanie przepustu w pasie drogowym przy 
drodze powiatowej w DroŜdŜowie. Radna apelowała o wykoszenie traw  
w szczególności na zakrętach dróg ze względu na słabą widoczność. 
Podsumowując swoją wypowiedź radna stwierdziła, Ŝe przesyłanie pism do 
Powiatu i składanie interpelacji nie przynosi Ŝadnego skutku dlatego prosiła  
o powaŜne potraktowanie próśb kierowanych przez radnych w imieniu 
mieszkańców. 
Pani Anna LeŜańska apelowała aby po wykoszeniu traw uporządkować teren 
po to, by nie dopuścić do poŜaru. RównieŜ apelowała o rozpoczęcie przebudowy 
mostu ze względu na jego bardzo zły stan techniczny. 
Pani Aleksandra Milanowska interweniowała o większą dbałość o drogę 
powiatową w Brześciu, przy której pobocza są nie wykoszone, rowy nie 
oczyszczone a rozrastanie się krzewów powoduje Ŝe trzeba je omijać na drodze.  
Pan Jarosław Bednarz wyraził niezadowolenie z rezygnacji z budowy drogi  
w Kucębowie Dolnym. Na poprzedniej sesji była mowa, Ŝe powstałe 
oszczędności na budowie drogi w Nowkach zostaną przekazane właśnie na 
budowę tej drogi. Obecnie środki te zabiera się na wykonanie projektu 
budowlanego na budowę drogi BliŜyn-Sorbin-OdrowąŜek. Pan Bednarz 
skierował tutaj uwagę do radnej Haliny Fidor, Ŝe w budŜecie było przewidziane 
70 tys. zł na ten cel i środki zostały przeniesione z tego zadania a teraz szuka się 
pieniędzy kosztem innych inwestycji. 
Pani Anna LeŜańska wyjaśniła, Ŝe pieniądze były zabezpieczone w budŜecie 
na przebudowę mostu  ale w formie kredytu. 
Pan Jacek Krzepkowski zapytał dlaczego nie otrzymano środków na budowę 
mostu w Henrykowie mimo wielu zapewnień ze strony Powiatu i na jakich 
zasadach odbywa się ich przydział. 
Pan Artur Berus wyjaśnił, Ŝe wszystkie zgłoszone sprawy naleŜy skierować do 
Zarządu Dróg Powiatowych i na bieŜąco interweniować w tej jednostce 
odnośnie prac na drogach powiatowych. W miesiącu maju przeszedł weryfikację 
wniosek dotyczący budowy drogi w Łącznej. Odnośnie drugiego zadania 
budowy drogi i mostu w Henrykowie zostanie złoŜony wniosek. Powiat 
wystąpił do Ministerstwa Infrastruktury o środki na budowę dwóch mostów:  
11 Listopada w SkarŜysku-Kam. oraz budowę mostu w Henrykowie. Pieniądze 
zostały przyznane tylko na jedno zadanie i mimo szeregu interwencji równieŜ ze 
strony parlamentarzystów nie przyniosło oczekiwanych rezultatów. Powiat 
podpisze z gminą porozumienie odnośnie budowy drogi i mostu w Henrykowie. 
Pan Tomasz Pela prosił o naprawę uszkodzonej barierki i poszerzenie poboczy 
przy drodze BliŜyn-Jastrzębia. 
Pan Artur Berus prosił o pisemne wystąpienie w tej sprawie. 
Pani Ewa Łukomska nawiązała do remontów przejazdów kolejowych. Gmina 
będzie dofinansowywać te remonty na drogach gminnych. Radna apelowała  
o remont przejazdu kolejowego na drodze powiatowej w Gilowie. Odnosząc się 
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do obietnic Starosty w zakresie realizacji zadań na terenie naszej gminy radna 
stwierdziła, Ŝe zadania wykonuje się wszędzie tylko nie w gminie BliŜyn. 
Pan Artur Berus poinformował, Ŝe nie uczestniczył w tych rozmowach. 
Pani Anna LeŜańska wyjaśniła, Ŝe zgłoszone uwagi na sesji zostaną 
przekazane pisemnie do Starostwa. 
Pan Zygmunt Krzepkowski – sołtys z Nowek prosił o interwencję w zakresie 
rozpoczęcia robót na drodze Nowki-Świerczów przez firmę która wygrała 
przetarg na to zadanie. 
Pan Artur Berus wyjaśnił, Ŝe najprawdopodobniej wykonawca rozpocznie 
prace w miesiącu lipcu a termin realizacji zadania ustalony został do  
31 października b.r.  
Pan Zenon Nowakowski poinformował, Ŝe w najbliŜszym czasie utworzona 
komisja w Powiecie dokona objazdu dróg powiatowych. Dodał, Ŝe zanotował 
wszystkie uwagi i przekaŜe podczas wizji w terenie. 
Pani ElŜbieta Karpińska prosiła równieŜ o przyjazd komisji na niedroŜny 
przepust w Wołowie koło krzyŜa pod drogą powiatową. 
Ad. 5 
Interpelacje i zapytania radnych: 
Pani ElŜbieta Karpińska – nawiązała do budowy drogi za cmentarzem  
w Wojtyniowie, którą buduje się po niewielkim kawałku a mimo powstałych 
oszczędności 9.500zł przeznacza się je na inne cele. Radna uwaŜa, Ŝe 
przynajmniej naleŜałoby za tą kwotę utwardzić tłuczniem pozostały do 
wykonania odcinek drogi. Ponadto radna apelowała o wykoszenie traw na 
poboczach dróg. Z tego powodu przy drodze krajowej znak: „Gmina wita” jest 
niewidoczny i szpeci to gminę na samym wjeździe. Pani Karpińska zgłosiła 
uwagi pod adresem pracowników robót publicznych, którzy bardzo powoli 
koszą trawy na ul.Podleśnej, gdzie jest bardzo słaba widoczność  
w szczególności na zakręcie tej drogi. Prosiła o większy nadzór nad tymi 
osobami. Zapytała takŜe na jaką kwotę złoŜony został wniosek do PFRON-u na 
montaŜ windy. 
Pani Anna Miernik  wyjaśniła, Ŝe maksymalna kwota jaką moŜna pozyskać  
z PFRON-u to 150tys.zł. We wniosku ujęto nie tylko montaŜ windy ale równieŜ 
inne prace remontowe typu ułoŜenie posadzek itp. 
Pan Jarosław Bednarz prosił o uzupełnienie ubytków powstałych na drodze 
tłuczniowej w Kucębowie Odcinku. 
Pan Mieczysław Bąk nawiązał do środków powodziowych, które zawsze 
otrzymywała gmina a obecnie w pierwszym podziale ich nie dostała a wręcz 
pozycja gminy obniŜyła się z 3 na 32 miejsce. Drugi etap podziału środków ma 
nastąpić do 10 lipca. Jest moŜliwość ich pozyskania ale naleŜy o nie zabiegać 
poprzez interwencje u parlamentarzystów a w szczególności u posłanki Pani 
Marzeny Okły-Drewnowicz. Ponadto radny prosił o interwencję  
w Ministerstwie Transportu i GDDKiA w sprawie rozszerzenia zakresu robót na 
drodze Nr 42 o odcinek Gilów – Płaczków. Radnemu w wyniku rozmów udało 
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się jedynie wyegzekwować z Generalnej Dyrekcji Dróg postawienie znaków 
informujących o koleinach na drodze. W roku 2009 ma zostać przeprowadzony 
remont tej drogi od SkarŜyska do Gilowa z całą infrastrukturą łącznie  
z chodnikami w Bugaju i Gilowie. Apelował do Urzędu Gminy  
o zainteresowanie osób pełniących funkcje poselskie tematem wykonania 
remontu drogi Nr 42 na trasie przez całą gminę aby w budŜecie krajowym 
znalazły się środki na ten cel. 
Kolejną sprawą którą radny poruszył to zwiększenie nakładu „Informatora 
Samorządowego”, który obecnie został ustalony w ilości 200egz.. Radny 
chciałby uzyskać 50 egz. gazetki jednakŜe otrzymał tylko 9 sztuk. Dlatego 
złoŜył wniosek o zmianę uchwały polegającą na zwiększeniu ilości ustalonego 
nakładu. Informator jest wydawnictwem nieodpłatnym a mieszkańcy chętnie 
chcieliby poznać  działalność gminy.  
Pani Aleksandra Milanowska nawiązała do uwag przyjezdnych gości 
biorących udział w uroczystościach na Brzasku. W ich imieniu radna prosiła  
o oznakowanie trasy dojazdowej do miejsca martyrologii. Ponadto radna prosiła 
o uwzględnienie w programie „U źródeł” budowy świetlicy kontenerowej  
w Brześciu. Prosiła takŜe o ujęcie w środkach budowy drogi Nr 197 
rozpoczynając od rozbiórki płotu. Apelowała o wycięcie krzewów i drzew 
rosnących przy drogach gminnych by nie stwarzały zagroŜenia na jezdni. Radna 
zwróciła się do obecnego na sali sołtysa z Bugaja Pana Zbigniewa Jedlińskiego 
o wyjaśnienie sprawy podpisu pod pismem dotyczącym budowy chodnika  
w Bugaju. Pani Milanowska odczytała zapis z protokołu poprzedniej sesji  
w zakresie dyskusji z radną Ewą Łukomską prosząc Pana Sołtysa o wyjaśnienie 
tych pomówień. 
Pani Anna LeŜańska wyjaśniła, Ŝe w obecnym punkcie są składane interpelacje 
do Wójta a nie do Sołtysa. 
Pan Artur Berus obiecał podjąć działania by właściwie została oznakowana 
trasa do miejsca pamięci na Brzasku. 
Pan Jarosław Bednarz prosił o poprawę widoczności na skrzyŜowaniu do 
Kucębowa Borek poprzez wycięcie traw oraz dokonanie wizji przez komisję  
o której mówił Pan Nowakowski przepustu w Nowym OdrowąŜku 
wymagającego remontu. 
Pani ElŜbieta Karpińska prosiła o oznakowanie drogi do Starego Gostkowa  
w kierunku Pani Tylko od drogi krajowej Nr 42. 
Pan Sylwester Janus prosił o remont przejazdu kolejowego na drodze 
powiatowej w kierunku Ubyszowa. 
Pani Anna Miernik  wyjaśniła, Ŝe w dniu 8 marca 2007r. odbył się pierwszy 
objazd z Panem Derą z Powiatu pod kątem oceny przejazdów kolejowych.  
W roku bieŜącym Urząd Gminy otrzymał informację pisemną, Ŝe kolej planuje 
do remontu przejazd w kierunku Ubyszowa. Kolej obiecała częściową jego 
poprawę przed planowanym w dniu 3 lipca wyścigiem kolarskim natomiast  
w terminie późniejszym nastąpi dalsze wykonanie. W odniesieniu do ustawienia 
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znaków drogowych informacyjnych na drogach krajowych pojawia się problem 
co do ich umieszczania ze względu na brak takiego rodzaju znaków jako 
obowiązujących. Urząd Gminy występował o ustawienie takiego znaku  
w Brześciu i kaŜdorazowo otrzymał negatywną odpowiedź. Wyjątkiem było 
ustawienie znaku informacyjnego w kierunku Gostkowa. Gmina chcąc 
samodzielnie ustawić taki znak musiałaby płacić opłatę za zajęcie pasa 
drogowego. 
W związku z powyŜszym Pani ElŜbieta Karpińska zaproponowała ustawienie 
znaku na terenach gminnych. Znak ten jest konieczny poniewaŜ zamieszkuje 
tam rodzina z chorym dzieckiem i często musi dojechać pogotowie.  
Pani Anna Miernik  wyjaśniła, Ŝe w budŜecie gminy zostało przyznane tak 
mało środków Ŝe nie jest w stanie uwzględnić wszystkich zgłaszanych potrzeb 
w zakresie uzupełnienia oznakowania. 
Odpowiedzi na zgłoszone interpelacje udzielił Pan Mariusz Walachnia 
informując na wstępie, Ŝe wszelkie sygnały otrzymywane przez gminę  
w zakresie zadań będących w kompetencji Powiatu były tam przekazywane. 
Stąd te sprawy które dzisiaj radni poruszają są znane Powiatowi. W zakresie 
budowy drogi w Kucębowie Dolnym faktycznie były takie ustalenia. JednakŜe 
po wykonaniu przedmiaru robót okazało się, Ŝe koszt wykonania drogi wynosi 
130tys. zł natomiast oszczędności powstałe na budowie drogi w Nowkach 
stanowiły tylko kwotę 70tys.zł. W związku z tym, Ŝe zaistniała konieczność 
opracowania projektu budowlanego na budowę drogi BliŜyn-Sorbin-OdrowąŜek 
w celu jej zgłoszenia łącznie z mostem w Henrykowie do RPO podjęta została 
decyzja o rezygnacji w roku bieŜącym z budowy drogi w Kucębowie Dolnym. 
Nie wynika to jednak z antypatii tylko ze zrozumiałych względów. Dodał, Ŝe 
zostaną poprawione znaki na krańcach gminy zarówno w Bugaju jak i od strony 
Szałasu czy OdrowąŜa. Zlecone zostało koszenie poboczy na szerokości 1m. 
Często oprócz traw na poboczach znajdują się zarośla i krzewy. Pracownicy 
robót publicznych wykonują te prace, obecnie na drodze Nr 197, jednakŜe 
potrzeb jest wiele. Prace zostaną przedłuŜone dla 7 męŜczyzn i 7 kobiet. Raz 
dziennie sprawdza się zakres robót wykonanych przez tych pracowników 
jednakŜe ze względu na tylko jeden środek transportu do dyspozycji nie są 
moŜliwe częstsze kontrole. Pracownicy wykonują prace w szczególności na 
zakrętach, w miejscach gdzie utrudniona jest widoczność na drogach. Na 
ul.Podleśnej koło mostu pracownicy nie tylko kosili trawy ale i usuwali 
zakrzaczenia. Prace te dalej będą kontynuowane.  RównieŜ postara się oczyścić 
pobocza w Kucębowie Odcinku. W roku bieŜącym wykonano przyjęty do 
budŜetu odcinek drogi za cmentarzem w Wojtyniowie. Dalsza realizacja tej 
drogi będzie moŜliwa po zaplanowaniu środków w przyszłych budŜetach.  
W roku ubiegłym na 3 nabory wniosków na drogi popowodziowe gmina  
w 2 otrzymała pieniądze. W roku bieŜącym złoŜone zostały wnioski na 2 drogi: 
na ul.Południową w Zagórzu i na drogę w Górkach. W ramach tych środków 
będzie realizowana tylko droga w Górkach poniewaŜ na ul.Południową 
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opracowywana jest dokumentacja i budowa tej drogi zostanie zgłoszona do 
RPO. JeŜeli chodzi o zwiększenie nakładu „Informatora Samorządowego” to 
moŜliwe jest to bez zmiany uchwały, jeŜeli Kolegium Redakcyjne podejmie taką 
decyzję. Poczyni równieŜ działania aby został oznakowany dojazd do miejsca 
martyrologii na Brzasku. Biorąc pod uwagę budowę świetlicy w Brześciu Pan 
Walachnia stwierdził, Ŝe z projektów odnowy zostanie juŜ wyłączony BliŜyn, 
który został zgłoszony do realizacji w roku bieŜącym. W roku przyszłym 
planuje się zlecenie wykonania kilku projektów miejsc integracji społecznej. 
Będą planowane tam gdzie są przyjęte plany odnowy wsi i gdzie są działki 
gminne. Istnieje duŜa szansa otrzymania dość wysokich środków na te cele bo 
500tys. zł od Marszałka jak równieŜ z Programu Leader w roku przyszłym 
200tys. zł i za trzy lata kolejne 200tys.zł. Dlatego zachęcał do podejmowania 
inicjatyw w zakresie opracowania programów odnowy bo te będą miały 
pierwszeństwo do ubiegania się o środki na wykonanie miejsc integracji 
społecznej. 
Pan Artur Berus prosił o przesyłanie pism kierowanych do Powiatu równieŜ do 
wiadomości Zarządu obiecując Ŝe nie zostaną one pozostawione bez echa. 
Pan Mieczysław Bąk prosił Pana Walachnię – Pełniącego Funkcję Wójta  
o wystąpienie do Wojewody o przyznanie środków popowodziowych  
w terminie do 2 lipca b.r. Radny ma pisemne zapewnienie z Ministerstwa, Ŝe 
jego wniosek będzie rozpatrzony ale nie koniecznie muszą być przyznane 
środki. Dlatego apelował o interwencję u Wojewody o zmianę klasyfikacji 
gminy, która w latach ubiegłych była w czołówce a obecnie znajduje się na  
32 pozycji bo po 5 lipca sprawa będzie juŜ nieaktualna. 
Ad. 6 
Informację o działalności szkół za miniony rok szkolny 2007/2008 kolejno 
przedstawili: 
1. Pan Józef Nowak – Dyrektor Zespołu Szkół w BliŜynie – z działalności 

Szkoły Podstawowej i Gimnazjum w BliŜynie /informacje w załączeniu/. 
Kończąc swoje wystąpienie Dyrektor podsumował pracę w minionej 
kadencji na stanowisku Dyrektora, którą sprawuje od 1 września 2003r. 
UwaŜa, Ŝe wiele udało mu się zrobić ale jeszcze wiele pozostaje do 
wykonania. Biorąc pod uwagę poziom edukacyjny to duŜo zaleŜy od 
uwarunkowań społecznych. W gminie funkcjonuje duŜy odsetek rodzin 
patologicznych stąd wyniki egzaminów są róŜne. Były klasy dobre, które 
uzyskiwały wysokie notowania czasami powyŜej średniej krajowej. Dyrektor 
podziękował Panu Mariuszowi Walachnia, Pani Annie LeŜańskiej za 
wsparcie i pomoc przy organizacji uroczystości nadania imienia Gimnazjum 
w BliŜynie. Podziękowania naleŜą się równieŜ śp. Wójtowi, który 
motywował do tego by Gimnazjum miało swojego patrona. 

2. Pan Sylwester Koziński – Dyrektor Szkoły Podstawowej w Mroczkowie 
/informacja w załączeniu/. Dyrektor w swoim wystąpieniu podkreślił zasługi 
uczennicy, która w ubiegłym roku została laureatem ogólnopolskiego 
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konkursu recytatorskiego a w roku bieŜącym tytuł ten przypadł uczennicy ze 
szkoły w OdrowąŜku dlatego naleŜy cieszyć się z takiego sukcesu bo tytuł 
ten pozostał nadal w gminie. Dyrektor poruszył sprawę wymiany pokrycia 
dachowego na szkole. Na ten cel posiada 50% środków a kwota niezbędna 
do wykonania zadania łącznie z projektem technicznym opiewa na kwotę 
78tys.zł. Dlatego Dyrektor liczy na pomoc i wsparcie parlamentarzystów, 
Ministerstwa i Rady aby zrealizować zadanie. 

3. Pan Henryk śak – Dyrektor Szkoły Podstawowej w Sorbinie /informacja  
w załączeniu/. Odnosząc się do wyników egzaminów Dyrektor stwierdził, Ŝe 
wiele zaleŜy od zespołów klasowych, jeŜeli są to dobrzy uczniowie to 
przekłada się to równieŜ na wysoka średnią. Dobry rezultat szkoła osiągnęła 
biorąc udział w pierwszej ogłoszonej edycji badania umiejętności po klasie 
trzeciej. Kończąc swoje wystąpienie Dyrektor podziękował Radzie Gminy za 
współpracę i okazaną pomoc. 

Stanowisko Komisji Oświaty, Kultury, Spraw Społecznych i Socjalnych 
przedstawiła Pani Halina Fidor – Przewodnicząca Komisji.  
Komisja dokonała analizy informacji o działalności szkół za miniony rok 
szkolny 2007/2008 i stwierdziła widoczne zaangaŜowanie w pracy z młodzieŜą 
uzdolnioną. Jednak Komisja jest zaniepokojona wynikami egzaminów zarówno 
w szkołach podstawowych jak i w gimnazjum. Dlatego zachęca do korzystania  
z pieniędzy unijnych na dodatkowe zajęcia dydaktyczno-wyrównawcze, co być 
moŜe przeniesie wymierne efekty w postaci poprawy wyników z testów 
końcowych tak, by  uzyskiwana średnia odpowiadała średniej krajowej. Na 
pochwałę zasługuje dbałość o estetykę obiektów, doposaŜanie szkół w pomoce 
dydaktyczne i unowocześnianie pracowni komputerowych. 
Stanowisko Komisji BudŜetowo-Finansowej, Rozwoju Gospodarczego  
i Gospodarki Gminy przedstawiła Pani Ewa Łukomska – Przewodnicząca 
Komisji. 
Komisja dokonała analizy informacji o działalności finansowej szkół za 2007 
rok i uwaŜa, Ŝe w informacjach tych naleŜy wyszczególnić niewykorzystane 
środki na koniec roku i uzasadnić przyczyny wystąpienia takich sytuacji. 
Poza powyŜszą uwagę Komisja nie wnosi zastrzeŜeń do przedłoŜonych 
informacji i pozytywnie je opiniuje. 
Dyskusja 
Pani Aleksandra Milanowska w swojej wypowiedzi podkreśliła znaczny 
wzrost dbałości o obiekty szkolne, o ucznia obserwując zmiany od roku 2002. 
Niepokojącym faktem jest spadek poziomu nauczania o czym świadczą wyniki 
egzaminów ale radna ma nadzieję, Ŝe to ulegnie poprawie. Zapytała Pana 
Dyrektora czy szkołę na uroczystość nadania imienia Gimnazjum oprócz 
ofiarodawców wymienionych w informatorze samorządowym Rady Gminy 
wsparli inni ofiarodawcy i czy parafia w BliŜynie była równieŜ jedną  
z darczyńców. Na ręce Dyrektorów radna złoŜyła podziękowania za całoroczną 
pracę Ŝycząc nauczycielom i dzieciom udanych i szczęśliwych wakacji. 
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Pan Mieczysław Bąk podziękował Panu Sylwestrowi Kozińskiemu – 
Dyrektorowi Szkoły Podstawowej w Mroczkowie za najlepsze wyniki  
z egzaminów 6-klasistów na terenie gminy. Wprawdzie róŜnice między 
szkołami były niewielkie, oscylowały w granicach średniej krajowej dlatego 
gratulacje naleŜą się wszystkim dyrektorom a Panu Nowakowi podwójnie bo 
jest Dyrektorem dwóch placówek. Radny podkreślił równieŜ zasługi naszych 
uczniów uczęszczających do skarŜyskich liceów piszących w roku bieŜącym 
matury. Okazali się najlepsi, wielu z nich ma otwarte drzwi na wszystkie 
uczelnie. Za to równieŜ naleŜą się gratulacje i podziękowania Dyrektorowi. 
Pani Anna LeŜańska zwróciła się do Pana Nowaka o udzielenie informacji na 
temat złoŜonego wniosku o utworzenie Przedszkola. 
Pan Józef Nowak wyjaśnił, Ŝe Parafia w BliŜynie przekazała kwotę 500zł do 
firmy KRAMEX w Suwałkach wykonującej sztandar. Dofinansowanie wynikało 
ze zmiany napisu, w którym brakowało słowa „Bóg”. Nawiązując do 
wypowiedzi Pana Bąka Dyrektor stwierdził, Ŝe najtrudniejszy jest wymiar pracy 
z młodzieŜą gimnazjalną. ZaleŜy to zarówno od pracy nauczycieli ale i od 
predyspozycji uczniów. W szkole pracuje wielu dobrych nauczycieli ale nie 
tylko. JednakŜe musi przestrzegać obowiązującej go Karty Nauczyciela. Wiele 
zaleŜy równieŜ od rodziców a duŜo z nich nie interesuje się swoimi dziećmi albo 
jest za granicą. NaleŜy jednak pochwalić się osiągnięciami naszych uczniów. 
NaleŜą do nich: Aleksandra Trzebińska, Sebastian Młodawski a na skalę 
krajową Joanna Durlik. Najlepsze wyniki uzyskują szkoły w których zatrudnieni 
są doradcy metodyczni. WiąŜe się to z kosztami ale przynosi wymierne efekty. 
Odnośnie wniosku dotyczącego utworzenia Przedszkola Dyrektor wyjaśnił, Ŝe 
szkoła otrzymała informację o przyjęciu wniosku a Pani Anna LeŜańska 
uzupełniła, Ŝe wniosek obejmuje wszystkie szkoły z terenu naszej gminy. Pan 
Nowak poinformował takŜe o podpisaniu wstępnej umowy z PKPS-em, dzięki 
której będzie moŜliwe wsparcie biednych i zaniedbanych uczniów a takŜe 
wyposaŜenie pracowni. 
Pani Aleksandra Milanowska stwierdziła, Ŝe Karta Nauczyciela blokuje 
działania Dyrektorowi szkoły w ocenie pracy nauczycieli. UwaŜa, Ŝe warto 
zainwestować w zatrudnienie metodyków jeŜeli przyniesie to oczekiwane efekty 
i władze gminy o tym powinny pomyśleć. śyczyła równieŜ Dyrektorowi 
przedłuŜenia kadencji i dalszej owocnej pracy na polu oświaty. 
Pan Jerzy Rams podziękował Panu Nowakowi za wyczerpujące wyjaśnienia  
a odnosząc się do wypowiedzi Pani Milanowskiej stwierdził, Ŝe nie naleŜy mylić 
Karty Nauczyciela z etatami bo są to dwie róŜne sprawy. UwaŜa, Ŝe sprawę 
zatrudnienia metodyków naleŜy zgrać wspólnie ze SkarŜyskiem. 
Podsumowaniem powyŜszej dyskusji było jednogłośne /15 głosów za/ przyjęcie 
informacji z działalności szkół za miniony rok szkolny 2007/2008. 
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Ad. 7 
Informację o działalności Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w BliŜynie za 
2007 rok przedstawiła Pani Zofia Nowak – Kierownik GOPS /informacja  
w załączeniu/. 
Stanowiska Komisji kolejno przedstawili:  
Pani Halina Fidor – Komisji Oświaty, Kultury, Spraw Społecznych  
i Socjalnych. Komisja dokonała analizy informacji o działalności GOPS  
w BliŜynie za 2007 rok przy udziale Pani Zofii Nowak – Kierownika GOPS. 
NaleŜy podkreślić zaangaŜowanie Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej  
w pozyskiwaniu środków z programów unijnych oraz brak uwag mieszkańców 
do pracy Ośrodka. Komisja pozytywnie oceniła pracę Gminnego Ośrodka 
Pomocy Społecznej w BliŜynie jednogłośnie przyjmując informację  
z działalności za 2007 rok. 
Pani Ewa Łukomska – Komisji BudŜetowo-Finansowej, Rozwoju 
Gospodarczego i Gospodarki Gminy. Komisja prosi Wójta aby wzmóc kontrole 
nad osobami, które nagminnie korzystają z pomocy GOPS a naduŜywają 
alkoholu w celu zaktywowania ich do pracy zarobkowej. 
W związku z brakiem chętnych do dyskusji Przewodnicząca Rady przystąpiła 
do głosowania nad przyjęciem informacji o działalności Gminnego Ośrodka 
Pomocy Społecznej w BliŜynie za 2007 rok. Radni jednogłośnie /15 głosów za/ 
przyjęli tą informację. 
Z przyczyn usprawiedliwionych obrady sesji opuściła radna Joanna Melnarzyk. 
Ad. 8 
Informację o stanie przygotowania gminy do korzystania z funduszy 
pomocowych Unii Europejskiej odczytała Pani Anna Miernik  – Kierownik 
Referatu Rozwoju Strategicznego Gminy /informacja w załączeniu/. 
Przewodnicząca Rady poinformowała, Ŝe Komisje Rady nie wniosły uwag do 
przedłoŜonej informacji. 
Dyskusja 
Pan Jarosław Bednarz nawiązał do zapisów w przedstawionej informacji  
w której raz mówi się o konieczności uzyskania pozwolenia na budowę a drugi 
raz o moŜliwości realizacji zadań na zgłoszenie. Zapytał czy przepisy pozwalają 
czy teŜ nie na realizację zadań na zgłoszenie współfinansowanych z programów 
unijnych. 
Pani Anna Miernik  wyjaśniła, Ŝe sprawa konieczności opracowania raportu 
oddziaływania na środowisko pociągnęła za sobą uzyskanie pozwolenia na 
budowę. Temat ten jest róŜnie postrzegany w zaleŜności od rodzaju zadań  
i  programów do których składa się wnioski. W rozmowie telefonicznej  
z przedstawicielem Biura Rozwoju Regionalnego zajmującego się programem 
PROW uzyskano informację, Ŝe roboty w ramach tego programu będzie moŜna 
realizować na zgłoszenie. Według prawa polskiego na przebudowę drogi nie jest 
wymagane uzyskanie pozwolenia na budowę ale juŜ na przebudowę zjazdów 
taki dokument gmina musi posiadać. Analizując inwestycję - zagospodarowanie 
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centrum BliŜyna zgłaszaną do PROW-u gmina posiada pozwolenie na 
wykonanie parkingu, jego oświetlenia oraz budowę chodnika przy ul.Piaskowej. 
Nie ma natomiast pozwolenia na wykonanie skweru, remontu przystanku 
autobusowego oraz utwardzenie placu koło straŜnicy w BliŜynie. Kończąc swoją 
wypowiedź Pani Miernik stwierdziła, Ŝe ma nadzieję, Ŝe w PROW-ie nie będą 
potrzebne pozwolenia na budowę. 
Pani Aleksandra Milanowska nawiązała do lakonicznych zapisów  
w informacji odnośnie przyjętych Planów Odnowy Wsi. Oprócz Blizyna jeszcze 
trzy sołectwa mają zatwierdzone takie programy i radna zapytała jak przebiegać 
będzie dalej ich realizacja. 
Pan Mariusz Walachnia wyjaśnił, Ŝe plany odnowy wsi mogą być realizowane 
z Programu Rozwoju Obszarów Wiejskich jak równieŜ z Programu Leader.  
W przyszłym roku programy te zostaną uruchomione i będą zgłaszane wnioski. 
Pani Aleksandra Milanowska uwaŜa, Ŝe najpierw muszą być opracowane 
projekty aby wnioski mogły zostać zgłoszone. 
Pan Mariusz Walachnia wyjaśnił, Ŝe w budŜecie na rok przyszły zostaną 
zaplanowane środki na opracowanie projektów dla sołectw które posiadają 
plany odnowy. Następne sołectwa powinny przygotowywać plany by mogły być 
zgłoszone. W roku przyszłym istnieje moŜliwość uruchomienia środków  
w wysokości około 1 mln zł w związku z czym moŜe skorzystać 10-12 sołectw. 
W marcu 2009r. zostanie uruchomiony program Leader a w czerwcu Program 
Rozwoju Obszarów Wiejskich. Kolejne sołectwa powinny rozpocząć prace nad 
opracowaniem planów odnowy poniewaŜ istnieje szansa pozyskania środków 
pomocowych a będą mogły skorzystać te sołectwa które takie plany będą 
posiadały. 
Za przyjęciem informacji o stanie przygotowania gminy do korzystania  
z funduszy pomocowych Unii Europejskiej opowiedzieli się wszyscy radni  
/14 głosów za/. 
Z przyczyn usprawiedliwionych obrady sesji opuściła radna ElŜbieta Karpińska. 
Ad. 9 
a/  
Projekt uchwały wraz z uzasadnieniem w sprawie przyjęcia raportu z realizacji  
I części Programu Ochrony Środowiska dla Gminy BliŜyn za lata 2004-2006 
„Ochrona środowiska przyrodniczego” odczytał Pan Mariusz Walachnia. 
Radni jednogłośnie /12 głosów za – chwilowo nieobecny radny Józef Wróbel/ 
zdecydowali o odstąpieniu od odczytania treści raportu. 
Przewodnicząca Rady poinformowała, Ŝe komisje Rady pozytywnie 
zaopiniowały projekt uchwały. 
Radni jednogłośnie /12 głosów za/ podjęli uchwałę Nr XVI/100/2008  
w sprawie przyjęcia raportu z realizacji I części Programu Ochrony 
Środowiska dla Gminy BliŜyn za lata 2004-2006 „Ochrona środowiska 
przyrodniczego”. 
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b/ 
Projekt uchwały wraz z uzasadnieniem w sprawie zatwierdzenia sprawozdania 
finansowego za rok 2007 Samodzielnego Publicznego Zakładu Opieki 
Zdrowotnej w BliŜynie odczytał Pan Mariusz Walachnia. 
Przewodnicząca Rady poinformowała, Ŝe wszystkie Komisje Rady 
zaopiniowały pozytywnie projekt uchwały. 
Radni jednogłośnie /12 głosów za/ podjęli uchwałę Nr XVI/101/2008  
w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego za rok 2007 
Samodzielnego Publicznego Zakładu Opieki Zdrowotnej w BliŜynie. 
c/  
Projekt uchwały wraz z uzasadnieniem w sprawie zatwierdzenia sprawozdania 
finansowego za rok 2007 Gminnego Ośrodka Kultury w BliŜynie odczytał Pan 
Mariusz Walachnia. 
Pani Ewa Łukomska przedstawiła stanowisko Komisji BudŜetowo-
Finansowej, Rozwoju Gospodarczego i Gospodarki Gminy  Komisja zgłosiła 
jedną uwagę aby w przyszłości w sprawozdaniu wyszczególniając rodzaje 
wydatków podać przy nich wydatkowane kwoty. Ponadto Komisja prosi  
o przedłoŜenie na następne posiedzenie uszczegółowionych wydatków za 2007 
rok. Poza tymi uwagami Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 
Pani Halina Fidor przedstawiła stanowisko Komisji Oświaty, Kultury, Spraw 
Społecznych i Socjalnych. Komisja zgłosiła taką samą uwagę jak Komisja 
BudŜetowo-Finansowa aby w przyszłości w sprawozdaniu wyszczególniając 
rodzaje wydatków podać przy nich wydatkowane kwoty. Ponadto Komisja prosi 
o wykonanie tablicy informacyjnej, o którą wnioskowała kilkakrotnie. Poza 
tymi uwagami Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 
Odnosząc się do wykonania tablicy informacyjnej Pani Katarzyna Skarus 
wyjaśniła, Ŝe w roku bieŜącym w środkach budŜetowych nie był ujęty taki 
wydatek. W wyniku dokonanego rozeznania koszt zakupu tablicy waha się  
w granicach kwoty 2.200zł plus VAT oraz plus koszty transportu. Pani Dyrektor 
zapewniła, Ŝe zakup tablicy będzie miała na uwadze i postara się to zadanie 
zrealizować. 
Przewodnicząca Rady zgłosiła poprawkę do uzasadnienia do uchwały 
polegającą na błędnym wpisaniu w ostatnim zdaniu roku: zamiast „2005” 
powinien być „2007”. 
Radni jednogłośnie /13 głosów za/ przyjęli powyŜszą poprawkę. 
Takim samym wynikiem głosowania /13 głosów za/ radni podjęli uchwałę  
Nr XVI/ w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego za rok 2007 
Gminnego Ośrodka Kultury w Bli Ŝynie wraz z przyjętą poprawką do 
uzasadnienia. 
d/ 
Projekt uchwały wraz z uzasadnieniem w sprawie wprowadzenia zmian  
w budŜecie gminy na rok 2008 odczytała Pani Alina Ołownia – Skarbnik 
Gminy. Odczytała równieŜ wniesioną przez Pełniącego Funkcję Wójta 
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poprawkę pismem znak:FNB.3014/3/08 z dnia 25.06.08r. dotyczącą 
wprowadzenia w § 1 po punkcie 10 punktu 11 o treści: 
„Dochody budŜetu gminy po zmianach wynoszą 20.555.101zł, a wydatki 
budŜetu gminy wynoszą 24.083.202zł.” 
PowyŜszą poprawkę radni jednogłośnie przyjęli /13 głosów za/. 
Pan Mieczysław Bąk podziękował za pismo skierowane do Generalnej 
Dyrekcji Dróg Krajowych i Autostrad w Kielcach w zakresie zainteresowania 
gminy budową chodnika w Górkach poza rowem w roku 2008 przy 
dofinansowaniu w 50% tej budowy przez GDDKiA. 
Radni jednogłośnie /13 głosów za/ podjęli uchwałę Nr XVI/103/2008  
w sprawie wprowadzenia zmian w budŜecie gminy na rok 2008 łącznie  
z przyjętą powyŜej poprawką. 
e/  
Projekt uchwały wraz z uzasadnieniem w sprawie udzielenia urlopu bezpłatnego 
Panu Mariuszowi Walachnia zatrudnionemu na stanowisku Sekretarza Gminy, 
pełniącemu obecnie funkcję Wójta odczytał Pan Jerzy Rams – 
Wiceprzewodniczący Rady Gminy. 
Przewodnicząca Rady poinformowała, Ŝe wszystkie Komisje Rady pozytywnie 
zaopiniowały projekt uchwały. 
Radni jednogłośnie /13 głosów za/ podjęli uchwałę Nr XVI/104/2008  
w sprawie udzielenia urlopu bezpłatnego Panu Mariuszowi Walachnia 
zatrudnionemu na stanowisku Sekretarza Gminy, pełniącemu obecnie 
funkcj ę Wójta. 
f/ 
Projekt uchwały wraz z uzasadnieniem w sprawie upowaŜnienia 
Przewodniczącego Rady Gminy do dokonywania czynności w sprawach  
z zakresu prawa pracy wobec pełniącego funkcję Wójta Gminy BliŜyn Pana 
Mariusza Walachnia odczytał Pan Jerzy Rams – Wiceprzewodniczący Rady 
Gminy. 
Przewodnicząca Rady poinformowała, Ŝe Komisje Rady zaopiniowały 
pozytywnie projekt uchwały. 
Pan Mieczysław Bąk nawiązał do posiadanego na stanie mienia komunalnego 
gminy samochodu słuŜbowego marki Polonez. W związku z tym, Ŝe 
zrezygnowano z zakupu nowego samochodu w 2008r. a proponuje się 
korzystanie z prywatnego samochodu do celów słuŜbowych to zdaniem radnego 
samochód słuŜbowy Polonez powinien zostać sprzedany w formie przetargu lub 
w innej formie dozwolonej prawem. Rada powinna podjąć jednoznaczną 
decyzję w tej sprawie.  
Pan Mariusz Walachnia wyjaśnił, Ŝe podejmowana uchwała ma charakter 
przejściowy i po wyborze nowego wójta Rada podejmie decyzję w tej sprawie.  
Pan Mieczysław Bąk uwaŜa, Ŝe Rada zrezygnowała juŜ z zakupu nowego 
samochodu przenosząc środki na inne cele stąd nowy wójt teŜ będzie korzystał  
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z formy ryczałtu biorąc pod uwagę niezbyt dobry stan techniczny samochodu 
słuŜbowego. 
Pani Anna LeŜańska wyjaśniła, Ŝe nikt nie mógł korzystać do tej pory  
z samochodu słuŜbowego poniewaŜ umowa została zawarta imiennie  
z Tomaszem Rokitą.  
Pan Jarosław Bednarz uznał przeniesienie środków przeznaczonych na zakup 
nowego samochodu jak równieŜ na budowę drogi BliŜyn-Sorbin-OdrowąŜek na 
inne cele za decyzje nietrafne. Obiecano wykonać drogę w Kucębowie Dolnym 
a zmieniono plany ze względu na brak środków na opracowanie projektu 
budowlanego na drogę BliŜyn-Sorbin-OdrowąŜek mimo zabezpieczonych 
wcześniej środków na te cele a później zabranych. Radny zapytał ile jeszcze 
takich niepopularnych decyzji będzie podjętych. 
Pani Anna LeŜańska wyjaśniła, Ŝe środki były przeniesione ze względu na inne 
pilne potrzeby. 
Przy odczytywaniu treści załącznika do uchwały, którym jest umowa  
o korzystanie z prywatnego samochodu Pełniącego Funkcję Wójta Gminy do 
celów słuŜbowych w §5 wyniknął błąd polegający na tym, Ŝe zawarto w nim 
zapis „o złoŜeniu” a powinno być „po złoŜeniu”. 
Radni jednogłośnie /13 głosów za/ przyjęli powyŜszą poprawkę. 
Przy 12 głosach za i 1 wstrz. się radni podjęli uchwałę Nr XVI/105/2008  
w sprawie upowaŜnienia Przewodniczącego Rady Gminy do dokonywania 
czynności w sprawach z zakresu prawa pracy wobec pełniącego funkcję 
Wójta Gminy Bli Ŝyn Pana Mariusza Walachnia łącznie z przyjętą poprawką 
w treści załącznika do uchwały. 
g/ 
Projekt uchwały wraz z uzasadnieniem w sprawie wprowadzenia zmian do 
Regulaminu określającego wysokość dodatków i innych składników 
wynagrodzenia oraz szczegółowe warunki ich przyznawania dla nauczycieli 
zatrudnionych w szkołach prowadzonych przez Gminę BliŜyn w roku 2008 
odczytał Pan Mariusz Walachnia. 
Pani Anna Kowalik odczytała pismo Wojewody Świętokrzyskiego z dnia  
15 maja 2008r. w sprawie uwag do Regulaminu przyjętego przez Radę Gminy  
w BliŜynie w dniu 26 lutego b.r. 
Przewodnicząca Rady poinformowała, Ŝe komisje Rady nie wniosły uwag do 
projektu uchwały. 
Dyskusja 
Pani Jolanta Sochacka – przedstawiciel NSZZ „Solidarność” Pracowników 
Oświaty i Wychowania w SkarŜysku-Kam. zaproponowała, aby zmiany do 
Regulaminu rozpatrzyć na następnej sesji. Umotywowała to tym, Ŝe projekt 
zmian otrzymała 16 czerwca a ustawowo przysługuje termin 14 dni, który mija 
30 czerwca. 
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Pani Anna LeŜańska wyjaśniła, Ŝe w miesiącu lutym Rada uchwaliła 
Regulamin a obecnie Wojewoda wskazał w nim uchybienia, które naleŜy 
przyjąć. 
Pani Iwona Solarz – inspektor UG ds. oświaty wyjaśniła, Ŝe Regulamin 
uchwalony przez Radę w miesiącu lutym był uzgodniony ze związkami 
zawodowymi w ustawowym terminie. Projekt uchwały w zakresie zmian do 
Regulaminu uwzględnia uwagi wskazane przez Wojewodę. Został on przesłany 
związkom zawodowym do wiadomości a nie do zaopiniowania poniewaŜ 
zmiany te nie wynikają z inicjatywy samorządu. Nadmieniła, Ŝe takie same 
zapisy zawierały regulaminy uchwalane w latach poprzednich i nie były one 
kwestionowane przez nadzór prawny Wojewody.  
Pani Jolanta Sochacka wyjaśniła, Ŝe w sprawie zmian do regulaminu 
rozmawiała osobiście z Panią Witkowicz, która przeprowadza analizę prawną 
naszej uchwały i przyjęła do wiadomości przedstawione prze nią argumenty 
zwłaszcza te które dotyczą ochrony danych osobowych i nie pozwalają 
związkom zawodowym na wgląd w indywidualne dodatki motywacyjne i inne. 
Stwierdziła, Ŝe ingerencja związków zawodowych w sprawach indywidualnych 
wynagrodzeń moŜe odbywać się tylko po uzyskaniu pełnomocnictwa od 
zainteresowanego pracownika. Przy okazji wprowadzanych zmian Pani 
Sochacka proponuje wykreślenie z regulaminu § 9 nie dającego prawa 
zgłoszenia roszczeń do sądu pracy z tytułu dodatku motywacyjnego. Przytoczyła 
równieŜ stanowisko Pani Wiceminister Szumilas, która stwierdza Ŝe dodatek 
motywacyjny jest jednym ze składników wynagrodzenia. Proponowała równieŜ 
wprowadzenie zmian dotyczących planowanych środków na dodatki 
motywacyjne w formie widełkowej a nie jak ustalono w naszej gminie  
w wysokości 6 %. Twierdziła, Ŝe tak zaplanowane środki pozwolą gminie na 
zwiększenie w ciągu roku funduszy na dodatki motywacyjne. 
Pani Iwona Solarz wyjaśniła, Ŝe zmiana wysokości środków w regulaminie 
wiąŜe się z budŜetem gminy i szkół. Regulamin jest uchwalany na dany rok 
kalendarzowy i w budŜecie gminy są zagwarantowane środki na dodatki 
motywacyjne w wysokości 6% a indywidualnie nauczyciel moŜe mieć 
przyznany dodatek do 20%. Zgłoszone sugestie mogą zostać rozpatrzone przy 
tworzeniu następnych budŜetów i regulaminów. 
Pan Mariusz Walachnia stwierdził, Ŝe projekt uchwały wynika z usunięcia 
naruszeń prawa stwierdzonych przez Wojewodę i nie wymaga konsultacji ze 
związkami zawodowymi a zatem nie obowiązuje równieŜ 2-tygodniowy termin 
zaopiniowania. UwaŜa, Ŝe uchylony zapis dotyczący opiniowania przyznawania 
dodatków motywacyjnych przez związki zawodowe był ze strony gminy za 
daleko idącą współpracę. 
Pani Jolanta Sochacka uwaŜa, Ŝe związkom zawodowym został przesłany 
projekt uchwały i jej zdaniem sama nazwa „projekt uchwały” wiąŜe się  
z zajęciem stanowiska przez związki. Pismo od Wojewody wpłynęło 19 maja 
b.r. i była moŜliwość wcześniejszego przekazania projektu uchwały do 
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związków. Dodała, Ŝe złoŜy pismo, w którym związki zawodowe przychylają 
się do zaproponowanych zmian i wnoszą o wykreślenie § 9 a decyzję podejmie 
Rada. UwaŜa, Ŝe wypowiedź Pana Mariusza Walachni dotycząca za daleko 
idącej współpracy ze związkami zawodowymi jest niestosowna. 
Podsumowaniem powyŜszej dyskusji było podjęcie uchwały Nr XVI/106/2008 
w sprawie wprowadzenia zmian do Regulaminu określającego wysokość 
dodatków i innych składników wynagrodzenia oraz szczegółowe warunki 
ich przyznawania dla nauczycieli zatrudnionych w szkołach prowadzonych 
przez Gminę BliŜyn w roku 2008 /8 głosów za, 5 wstrz. się/. 
h/ 
Przystępując do rozpatrzenia projektu uchwały w sprawie uchwalenia 
miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego terenu sołectwa Bugaj, na 
obszarze gminy BliŜyn, Rada jednogłośnie /13 głosów za/ odstąpiła od 
odczytania treści uchwały.  
Przewodnicząca Rady poinformowała, Ŝe Pan Mariusz Walachnia Pełniący 
Funkcję Wójta wniósł autopoprawkę do § 11 ust.8 pkt 8 projektu uchwały. 
Pan Mariusz Walachnia odczytał uzasadnienie do projektu uchwały. 
Przewodnicząca Rady poinformowała, Ŝe Komisje Rady zaopiniowały 
pozytywnie projekt uchwały. Następnie przystąpiła do głosowania autopoprawki 
zgłoszonej przez Pełniącego Funkcję Wójta Gminy BliŜyn i odczytała nową 
treść § 11 ust. 8 pkt 8 projektu uchwały w brzmieniu: 
„W granicach planu wprowadza się ograniczenia spowodowane istniejącym 
przebiegiem gazu wysokopręŜnego Ø 300CN 4,0 MPa /wybudowanego przed 
2001r./, polegające na zakazie lokalizacji zabudowy w pasie terenu 
stanowiącym strefę kontrolowaną istniejącego gazociągu wysokopręŜnego,  
w odległości 15,0m od gazociągu. Ewentualne zbliŜenie zabudowy do 
gazociągu moŜe nastąpić, po spełnieniu wymogów określonych  
w obowiązujących przepisach szczególnych, na warunkach określonych przez 
zarządzającego siecią”. 
Za wprowadzeniem w § 11 ust.8 pkt 8 powyŜej odczytanego zapisu w miejsce 
dotychczasowego opowiedzieli się wszyscy radni /13 głosów za/. 
Takim samym wynikiem głosowania /13 głosów za/ radni podjęli uchwałę  
Nr XVI/107/2008 w sprawie uchwalenia miejscowego planu 
zagospodarowania przestrzennego terenu sołectwa Bugaj, na obszarze 
gminy BliŜyn łącznie z przyjętą autopoprawką. 
i/ 
Projekt uchwały wraz z uzasadnieniem w sprawie zmiany Uchwały  
Nr XV/91/2008 Rady Gminy w BliŜynie z dnia 29 kwietnia 2008r. w sprawie 
uchwalenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego terenu 
sołectwa Brzeście, na obszarze gminy BliŜyn odczytał Pan Mariusz Walachnia 
– Pełniący Funkcję Wójta Gminy. 
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Pani Anna Kowalik odczytała pismo Wojewody Świętokrzyskiego w sprawie 
uwag do uchwalonego na sesji w dniu 29 kwietnia 2008r. miejscowego planu 
zagospodarowania przestrzennego terenu sołectwa Brzeście. 
Przewodnicząca Rady poinformowała, Ŝe Komisje Rady zaopiniowały 
pozytywnie projekt uchwały. 
Dyskusja 
Pani Aleksandra Milanowska zapytała, czy kiedykolwiek gmina dokonywała 
pomiaru poziomu hałasu. 
Pani Anna Miernik  wyjaśniła, Ŝe nie naleŜy to do kompetencji gminy a Pani 
Anna LeŜańska uzupełniła, Ŝe takich pomiarów dokonuje najprawdopodobniej 
Wojewódzki Inspektorat Sanitarny. 
Radni jednogłośnie /13 głosów za/ podjęli uchwałę Nr XVI/108/2008  
w sprawie zmiany Uchwały Nr XV/91/2008 Rady Gminy w BliŜynie z dnia 
29 kwietnia 2008r. w sprawie uchwalenia miejscowego planu 
zagospodarowania przestrzennego terenu sołectwa Brzeście, na obszarze 
gminy BliŜyn. 
j/ 
Ostatni projekt uchwały wraz z uzasadnieniem w sprawie przystąpienia do 
sporządzenia zmiany miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego 
„Bli Ŝyn 1” na obszarze gminy BliŜyn odczytał Pan Mariusz Walachnia. 
Przewodnicząca Rady poinformowała, Ŝe Komisje pozytywnie zaopiniowały 
projekt uchwały. 
Radni jednogłośnie /13 głosów za/ podjęli uchwałę Nr XVI/109/2008  
w sprawie przystąpienia do sporządzenia zmiany miejscowego planu 
zagospodarowania przestrzennego „BliŜyn 1” na obszarze gminy BliŜyn. 
Ad. 10 
Pani Anna Kowalik odczytała rozstrzygnięcie nadzorcze Wojewody 
Świętokrzyskiego  z dnia 3 czerwca 2008r. stwierdzającego niewaŜność 
uchwały Nr XV/92/2008 Rady Gminy w BliŜynie z dnia 29 kwietnia 2008r.  
w sprawie uchwalenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego 
części terenu sołectwa BliŜyn „Bli Ŝyn 3”, na obszarze gminy BliŜyn. 
Przewodnicząca Rady poinformowała, Ŝe Świętokrzyski Ośrodek Doradztwa 
Rolniczego w Modliszewicach zaprasza radnych gminy BliŜyn na Dzień 
Otwartych Drzwi w dniu 29 czerwca 2008r. Uroczyste otwarcie godz.1000. 
Poinformowała równieŜ o mszy św. w dniu 29 czerwca godz.1100 w Kościele 
Matki Boskiej Ostrobramskiej w SkarŜysku-Kam. 
Przewodnicząca rady odczytała równieŜ interpelacje które złoŜyły na piśmie: 
Pani ElŜbieta Karpińska : 
1. Mieszkańcy Wołowa i Wojtyniowa bardzo proszą o oznaczenie ich domostw 

na tablicach informacyjnych. Proszą aby nie zapomnieć o drodze gminnej 
odchodzącej od drogi krajowej 42 w kierunku p.Tylko i innych tam 
mieszkających. 
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2. Mieszkańcy Wołowa bardzo proszą o budowę drogi gminnej w kierunku 
p.Sobochy /projekt jest od ubiegłego roku tj.2007 roku/. 

3. Mieszkańcy Wojtyniowa i Wołowa bardzo proszą Zarząd Powiatu 
SkarŜyskiego o zrealizowanie i wykonanie obiecanego przepustu pod drogą 
powiatową zniszczonego przez powódź w 2002r. 

4. Rada Sołecka, Sołtys i Radna proszą o udroŜnienie przepustu w Wołowie na 
drodze powiatowej koło krzyŜa. 

Pani Aleksandra Milanowska:  
1. W nawiązaniu do uwag przyjezdnych gości i mieszkańców na uroczystości 

patriotyczno-religijne radna zwraca się z prośbą o oznakowanie dróg 
dojazdowych do miejsca martyrologii narodu polskiego w Brzasku. 

2. Radna prosi o wykoszenie traw w rowach, wycięcie drzew i krzewów oraz 
pogłębienie rowów w celu odpływu wody przy drodze powiatowej od drogi 
krajowej 42 Brzeście –Zagórze. 

3. W ramach programu „U źródeł” w imieniu mieszkańców i młodzieŜy radna 
zwróciła się z prośbą o budowę świetlicy dla Brześcia, Bugaja, Zagórza - 
świetlicy kontenerowej lub ujęcie zadania w Planie Odnowy Wsi. 

4. Radna prosi o wycięcie drzew i krzewów przy drogach gminnych  
w Brześciu, Zagórzu i w Bugaju. 

5. Radna prosi o pozyskanie środków popowodziowych na budowę drogi 197. 
Ad. 11 
Obrady sesji trwały od godz.900 do godz.1425. 
Szesnastą sesję Rady Gminy w BliŜynie zamknęła Przewodnicząca Rady 
dziękując wszystkim za udział.  
 
Protokólant: 
 
Anna Kowalik 
 


